
PROTOKÓŁ NR XXXVIII/21 

Sesji Rady Miejskiej Wąsosza odbytej w dniu 21 grudnia 2021 roku. 

Na 15 osobowy skład rady obecnych było 13 radnych. Sesja rozpoczęła się o godzinie 1000 i trwała do 

1215 . 

Nieobecni: 

1. Golba Ewa 

2. Rapior Andrzej 

Lista obecności radnych – zał. 1. 

Ponadto w sesji udział wzięli: 

1. Paweł Niedźwiedź -Burmistrz Wąsosza,  

2. Marcin Koziński- sekretarz Gminy,  

3. Jadwiga Rodzewicz -skarbnik Gminy,  

4. Paweł Walkowiak – Kierownik Referatu Rolnictwa i Gospodarki Gruntami UM ,  

5. Aneta Krawczyk – Kierownik USC. 

6. Bożena Bienias – Kierownik Referatu Ochrony Środowiska i Funduszy Zewnętrznych 

7. Irena Wachowiak- radca prawny Urzędu. 

                                                                                                             Lista obecności stanowi - zał. 2. 

 

8. Sołtysi wsi. 

                                                                                           Lista obecności sołtysów stanowi - zał. 3. 

 

W sesji uczestniczyło 41  osób. 

 

Ad 1. Otwarcie sesji. 

Pan Wiesław Stolicki Przewodniczący Rady otworzył i prowadził XXXVI sesję Rady Miejskiej Wąsosza. 

Powitał przybyłych gości. Następnie stwierdził Kworum Rady do podejmowania uchwał. 

Ad 2. Przyjęcie porządku obrad.  

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie  przyjęcie porządku obrad po wprowadzonej zmianie 

dotyczącej zmiany kolejności punktów. Stwierdził, że porządek obrad XXXVIII sesji Rady został 

przyjęty 13 głosami za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się. 

Porządek obrad: 

1.    Otwarcie sesji. 
2.    Przyjęcie porządku obrad. 
3.    Przyjęcie protokołu z XXXVII sesji RM Wąsosza. 
4.    Interpelacje i zapytania radnych. 
5.    Informacja Burmistrza z działalności między sesjami. 
6.    Uchwalenie budżetu Gminy Wąsosz na 2022r. 
a)    omówienie projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2022-2032 i projektu budżetu 
Gminy Wąsosz na 2022 rok, 
b)    odczytanie opinii  Komisji Budżetu, Inwestycji i Mienia Komunalnego, 
c)    odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu, 
d)    dyskusja. 
7.   Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Wąsosz na lata 2022-2032. 



8.   Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Wąsosz na 2022 rok. 
9.   Podjęcie uchwały w sprawie  ustalenia szczegółowych zasad odpłatności za pobyt w mieszkaniach 
chronionych. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Wąsosz na rok 2022. 
11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr XXII/145/20 z dnia 22 czerwca 2020 w sprawie 
ustalenia wysokości diet sołtysów. 
12. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XIV/110/19 Rady Miejskiej Wąsosza z dnia 29 listopada 
2019r. w sprawie diet radnych Rady Miejskiej Wąsosza . 
13. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXXVII/259/21 Rady Miejskiej Wąsosza z dnia 26 
listopada 2021r. w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania w Wąsoszu. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wąsosz na lata 2021-2032. 
15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Wąsosz na 2021r. 
16. Informacje Przewodniczącego Rady. 
17. Wolne głosy i wnioski. 
18. Zamknięcie sesji. 

Porządek obrad stanowi - zał.  4. 

Wykaz głosowania - zał.  5. 

Ad 3. Przyjęcie protokołu z XXXVII sesji RM Wąsosza. 

Przewodniczący Rady poinformował, że protokół z XXXVII sesji  Rady Miejskiej Wąsosza odbytej  w 
dniu 26 listopada 2021 roku był wyłożony do wglądu przed sesją. Do tego protokołu radni nie wnieśli 
uwag  wobec tego przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu. Stwierdził , że 
protokół nr XXXVII/21 sesji został przyjęty 13 głosami za. Głosów przeciw, wstrzymujących się nie 
było. 

Protokół głosowania – zał.  6. 

Ad 4.  Interpelacje i zapytania radnych. 

Pan Przewodniczący odczytał złożone interpelacje a następnie odpowiedzi na wcześniejsze 
interpelacje. 

„Pan Jacek Chorostkowski radny Rady Miejskiej Wąsosza. W odpowiedzi na pana pismo z dnia 27 
października 2021 roku Burmistrz Wąsosza przedkłada w załączeniu zestawienie wydatków 
finansowych powyżej kwoty 2.000,00 zł na Ochotniczą Straż Pożarną gminy Wąsosz na lata 2013 – 
2018. Jednocześnie informuję, że dokumenty księgowe i księgi rachunkowe zgodnie z kategorią 
archiwalną przechowywane są jedynie przez okres 5 lat. Z poważaniem - Burmistrz. Podam w 
przybliżeniu, jakie były wydane kwoty w danych roku.  Kwota roczna wydana na Ochotnicze Straże 
Pożarne w 2013 roku - 19.261,00 złotych. Rok 2014 - 70.255,00 złotych. Rok 2015 -  11.101,00 
złotych. Rok 2016 – 500.640,00 złotych. Rok 2017- 181.652,00 złote. I rok 2018 – 28.037,00 złotych. 
Interpretacja pani radnej Renaty Czaja do Burmistrza gminy Wąsosz. W imieniu mieszkańców u. 
Rawickiej i nie tylko proszę o zamontowanie oświetlenia na odcinku drogi przy ul. Rawickiej od 
numeru 21 do początku ścieżki rowerowej w kierunku Podmieścia, która już jest oświetlona. Ten 
krótki odcinek nie posiada ani jednej lampy, a jest często uczęszczany przez mieszkańców chociażby 
do sklepu Biedronka. Proszę o pozytywne rozpatrzenie mojej prośby. Z poważaniem pani radna 
Renata Czaja. Interpelacja Wiesław Stolicki. Paweł Niedźwiedź, Burmistrz Wąsosza. W imieniu 
mieszkańców Lubiela zgłaszam interpelację w sprawie dokończenia budowy chodnika od posesji nr 
50 do posesji nr 52 to jest około 150 m oraz założenia lamp oświetlenia ulicznego na istniejących 



słupach energetycznych. Brak oświetlenia i chodnika utrudnia bezpieczne dojście do posesji. Z 
poważaniem radny Stolicki. 

Pan Burmistrz ustnie odpowiedział na interpelację radnej Czaja.  

Burmistrz - „Jeżeli chodzi o oświetlenie. Rzeczywiście tam brakuje oświetlenia - dwóch, trzech lamp 
na pewno. Niestety konieczne jest wykonanie dokumentacji, ponieważ tam nie ma żadnego słupa 
energetycznego na tym odcinku i to trochę potrwa, ale będziemy starali się tą lukę, tą ciemność 
wypełnić światłem w przyszłym roku.” 

Ad 5. Informacja o działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

Pan Przewodniczący poprosił pana Pawła Niedźwiedzia, Burmistrza Wąsosza o przedstawienie 

informacji z pracy w okresie międzysesyjnym. 

„Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo radni, zaproszeni goście obecni tutaj na sesji. W okresie 

międzysesyjnym, czyli od 26 listopada do dnia dzisiejszego wydałem 4 Zarządzenia. Pierwsze 29 

listopada – Zarządzenie zmieniające Zarządzenie dotyczące Regulaminu wynagrodzenia pracowników 

Urzędu Miejskiego Wąsosza, w którym określono wymagania, kwalifikacje, kategorie zaszeregowania, 

stawki dodatku funkcyjnego na określonych stanowiskach. Kolejne Zarządzenie z 9 grudnia 

zmieniające Zarządzenie z 8 grudnia roku ubiegłego w sprawie ustalenia harmonogramu wypłat 

wynagrodzeń na rok 2021. Kolejne Zarządzenie z 4 grudnia - powołanie Komisji do spraw związanych 

z realizacją projektu grantowego "Wymiana źródeł ciepła na ekologiczne w budynkach mieszkalnych 

na obszarze Doliny Baryczy". Do zadań tej Komisji należeć będzie w szczególności analiza formalna i 

merytoryczna dokumentacji związanej z projektem. Zarządzenie z  17 grudnia, o którym też 

mówiliśmy na Komisji z panią skarbnik - dotyczyło wyboru długości okresu wyliczenia relacji 

określonych w znowelizowanej ustawie o finansach publicznych. Jednostki samorządu terytorialnego 

do końca roku mogą dokonać wyboru okresu 3 bądź 7 letniego dla ustalenia relacji wynikającej z 

artykułu 243 ustawy o finansach publicznych dla lat 2022/2025 i tutaj w oparciu o stosowne 

wyliczenia dokonałem wyboru 7 lat dla ustalenia wyżej wskazanej relacji. Ona po prostu jest dla 

gminy bardziej korzystna. To tyle jeżeli chodzi o Zarządzenia.  

Informacja – zał. 7 

 

Z rzeczy, które w tej chwili się w Urzędzie dzieją, to wymiana źródeł ciepła na ekologiczne. Tutaj 

ogłosiliśmy w dniu od 15 grudnia do 29 grudnia do godziny 1400 nabór. To już trzeci nabór wniosków 

w programie wymiana źródeł ciepła na ekologiczne w budynkach mieszkalnych na obszarze Doliny 

Baryczy także wszystkich zainteresowanych proszę o składanie tych wniosków. Na tą chwilę 32 

wnioski o udzielenie grantu na łączną kwotę 634.265,00 złotych. Ogólnie do kieszeni 166 

mieszkańców przekazaliśmy w ramach tego programu granty w wysokości 3.551.000,68. Jeszcze 

dotarły do nas wnioski o pozostałą wypłatę grantów na ponad 100.000,00 zł także do podziału w tej 

chwili na ten nowy nabór mamy około 500.000,00 złotych. Wynika z tego, że nie wystarczy dla 

wszystkich, ale możliwa będzie sytuacja, że jeszcze jakieś pieniądze jako oszczędności pozostałych 

grantów wystąpią, choć pewnie jeszcze ktoś do końca naboru złoży na pewno te wnioski. Jeszcze 

będzie ich więcej. Możliwości formalne się wyczerpały, jeżeli chodzi o uzupełnienie ponowne tego 

programu, ponieważ okres programowania się kończy. Tutaj pieniądze, które udało się pozyskać 

dodatkowo już w terminie późniejszym spowodowały i tak, że efekt jest duży i myślę, że będzie też 

odczuwalne dla naszych płuc przede wszystkim, bo ta emisja na pewno jest zmniejszona, 

przynajmniej o te 166 na tą chwilę grantów, które zostały wypłacone. Mamy też złożone wnioski już 



na przyszły rok i są w trakcie rozpatrywania Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg, czyli do FDS-u 

starego mamy złożoną drogę Górka Wąsowska - Gola. Wniosek był złożony dosyć dawno. Do dnia 

dzisiejszego nie ma rozstrzygnięcia. Nie wiem, czy będą te rozstrzygnięcia na te FDS-y, bo wiadomo, 

że te pieniądze są cały czas przesuwane. Mamy nadzieję, że będą. Mam nadzieję, że tutaj otrzymamy 

tą dotację. Czekamy też na rozstrzygnięcie w DSDiK  na budowę chodnika w Wiewierzy po obu 

stronach od przystanków przy drodze wojewódzkiej. Tam złożyliśmy też wniosek do DSDiK. Też już 

dosyć dawno i też czekamy na rozstrzygnięcia. Drogi dojazdowe do gruntów rolnych mamy złożone 3 

wnioski. W miejscowości Cieszkowice, Borowna i Lubiel Kolonia. Mamy złożony też wniosek na 

przeciwdziałanie erozji gleb i ruchom masowym ziemi na gruntach rolnych, czyli ogólnie na 

posadzenie nowych drzew. Czekamy na rozstrzygnięcie z Urzędu Marszałkowskiego Województwa 

Dolnośląskiego. Chcemy dokonać nowych nasadzeń przy drodze Kowalowo - Czeladź oraz Wiklina - 

Zbaków Dolny czyli przy tych nowych drogach, które powstały w tym roku. Jeszcze korzystając z okazji 

chciałbym przedstawić tak, jak obiecałem na jednej sesji, że przedstawię informację odnośnie tych 

Stowarzyszeń, w których jesteśmy zrzeszeni. Co w danym roku w związku z ich członkostwem może 

nie uzyskała gmina, ale na czym skorzystała, na czym nie skorzystała, bądź też może hipotetycznie 

kiedyś skorzysta… Wiadomo, że jesteśmy w dwóch Stowarzyszeniach. Jesteśmy w Stowarzyszeniu 

Dolnośląska Kraina Rowerowa. Jesteśmy w Stowarzyszeniu Rzeczpospolita Samorządna oraz Lokalna 

Grupa Działania, której też jesteśmy członkiem. Praktycznie największą  aktywność na terenie naszej 

gminy miała Dolnośląska Kraina Rowerowa. Tutaj, tak jak państwo wiecie, wiosną była ta audycja w 

Radiu Wrocław,  ostre koło, oznakowanie dróg rowerowych. Koncepcja plus oznakowanie to było co 

prawda na terenie całego Stowarzyszenia, ale tu gmina Wąsosz też w tym uczestniczyła. Mapa ze 

szlakami została sporządzona. To też niejako jesteśmy tam uwzględnieni i w zakresie, jaki mamy te 

ścieżki rowerowe. Nie mamy ich za dużo. Mam nadzieję, że w przyszłości będzie ich więcej. 

Przewodnik rowerowy. No i tablice informacyjne, w których częściowo też gmina partycypowała. 

Składki dla przypomnienia Dolnośląska Kraina Rowerowa – 7.813,70 zł, Rzeczpospolita Samorządna -  

14.206,00 zł i LGD – 7.000,00 zł. Jeżeli chodzi o Rzeczpospolitą Samorządową to Stowarzyszenie było 

złożone z samorządów Dolnego Śląska i taką główną sztandarową koncepcją było realizacja 

Dolnośląskiej Autostrady Rowerowej, w skrócie DAR, która miała być realizowana na Dolnym Śląsku. 

Marszałek Województwa Dolnośląskiego poszedł trochę szerzej i stworzył koncepcję Cyklostrady 

Dolnośląskiej, w której zostały uwzględnione nie tylko tras z przebiegu DAR-u, ale też dodane inne, 

bardziej korzystne, nawet korzystniejsze, praktycznie uwzględniające wszystkie potrzeby naszej 

gminy jeżeli chodzi o przebieg dróg rowerowych po nasypach kolejowych. Tam, gdzie kiedyś 

funkcjonowała kolej, mówimy tu o przebiegu linia kolejowa Rawicz - Legnica na odcinku w naszej 

gminie i mówimy o odcinku Wąsosz - Żmigród przebiegająca częściowo przez gminy Wińsko. Ten 

projekt DAR został wchłonięty przez Marszałka i praktycznie zmiana władz w Stowarzyszeniu 

Rzeczpospolita Samorządna spowodowała, że to Stowarzyszenie jest jakby teraz Stowarzyszeniem 

zarządzanym przez Urząd Marszałkowski. Dokumentacja z DAR-u została przekazana do Marszałka do 

tej Cyklostrady Dolnośląskiej i to będzie realizowane wspólnie. Urząd Marszałkowski oczywiście 

większość środków, które ma chciałby na tą operację przeznaczyć. Główne trasy, które przebiegać 

będą po tej Cyklostrodzie Dolnośląskiej, bo możecie państwo na stronie Urzędu Marszałkowskiego 

zobaczyć, jak te przebiegi wyglądają, chyba 4 są takie główne trasy. Jedna z nich o nazwie Miedziana 

przebiega też przez Wąsosz i ona praktycznie biegnie sprzed Lubina, Ścinawa, tak jak powiedzmy linia 

kolejowa i do Rawicza. To są trasy priorytetowe, które Marszałek będzie chciał realizować w 

pierwszej kolejności. Problemy, które stają na drodze realizacji tych zamierzeń to na pewno cały czas 

jest PKP, które przekazuje nam te grunty. Już pan Burmistrz Stuczyk, walczył o ich przekazanie. Ja już 

toczę walkę 3 lata, walka trwa i podejmujemy różne kroki. Teraz już może szczegółów nie będę 

zdradzał, ale mniej grzeczne w stosunku do PKP niż dotychczas, o tak powiem. Myślę, że niejako 

przymusimy PKP, żeby nam to po prostu przekazało. Decyzja musi zapaść w Ministerstwie. Ktoś 



niechybnie wpisał tą naszą linię kolejową, że rzekomo będzie odtwarzana. Nie wiem po co rozbierano 

tory 4 czy 5 lat temu i to gdzieś wisi i w Ministerstwie nikt nie chce podjąć decyzji żeby przekazać to 

samorządowi, obojętnie któremu czy samorządowi województwa, żeby zrealizował tę inwestycje czy 

też nam. Ja myślę, że w najbliższym czasie to się zmieni, bo chciałbym już tą koncepcję i 

dokumentację na to przygotowywać, żebyśmy byli przygotowani, żebyśmy te dokumenty mieli. Tak 

to wygląda, jeżeli chodzi o te nasze Stowarzyszenia, w których jesteśmy. Jeżeli państwo macie 

pytania, to bardzo proszę.” 

DYSKUSJA  : 

Radny J. Chorostkowski - Panie Burmistrzu pytanie w sprawie tych ścieżek rowerowych oczywiście, 

bo w pierwszej wersji jak one były tam tworzone ileś lat temu, były miejsca postojowe. Super sprawa, 

są oznakowane. Pytanie czy pan Burmistrz ma jakiś pomysł na odtworzenie tych miejsc postojowych z 

własnych środków, czy będzie pan molestował Stowarzyszenie, żeby to odtworzyć? Na tych ścieżkach 

rowerowych spotyka się najczęściej rodziny z małymi dziećmi i las, który ma obostrzenia, że nie 

można wszędzie się zatrzymywać, jest problem i tutaj trzeba, zważywszy na to, że te miejsca, które są 

już wyznaczone, są zaznaczone w lesie państwowym. Wystarczy je odtworzyć, przygotować. Na 

pewno są pieniądze jakieś potrzebne na to. No ale  na ten sezon 22 by się przydały. 

Burmistrz- Rozmawiałem w tej sprawie, bo nie ma co ukrywać, Stowarzyszenie średnio będzie 

zainteresowane, żeby inwestować tylko tu, bo zaraz inni członkowie Stowarzyszenia będą pytać 

"Dlaczego nie u nas?". Muszę przejechać, zobaczyć jak wygląda ta trasa, ale rozmawiałem na ten 

temat z Nadleśniczym bo wiem, że te miejsca już jakiś czas są w tym lesie. Jest nowy Nadleśniczy, 

który jest otwarty na różne pomysły i te działania, żeby wpuszczać jednak te rowery do lasu. 

Poprzednio różnie bywało. Będziemy rozmawiali z Nadleśnictwem żeby partycypowało w kosztach 

tak jak zresztą chyba wtedy też było, nie pamiętam. Gmina sama robiła? 

Radny J. Chorostkowski - Gmina robiła za niewielkie pieniądze. Muszą być to miejsca postojowe, 

przede wszystkim zabezpieczone przed pożarem, zdjęta warstwa tego humusu. Na pewno muszą być 

to miejsca idioto odporne, bo ktoś zaraz wstanie i powie, że te miejsca w tych lasach będą służyły do 

jakiejś patologii. Patologia to jest patologia, zło to jest zło i to trzeba tępić, ale ja mówię o tych co 

mają taką potrzebę zatrzymać się, czasami dziecko przewinąć, coś wypić i żeby to było zgodnie z 

prawem. Tych miejsc jest niewiele, bo na jednej ścieżce są dwa, na drugiej też są dwa. Zapraszam do 

Internetu, tam jest ścieżka nakręcona, pokazana więc ta Zbakowska do Wąsosza i oznakowanie jest 

super. Droga jest przejezdna, jest wszystko ach i och tylko mówię panie Burmistrzu, musimy 

wyskrobać troszeczkę pieniądza i można własnym sumptem te miejsca postojowe odtworzyć z 

koszami z prawdziwego zdarzenia. 

Burmistrz - Odnowimy, to nie są duże pieniądze. Na początku roku będę  z Nadleśniczym rozmawiał, 

bo jedną z działek potrzebujemy przejąć  w Baranowiczach, część drogi biegnie po terenie leśnym, 

musimy to uporządkować, to na ten temat też porozmawiam. 

Ad 6. Uchwalenie budżetu Gminy Wąsosz na 2022r. 

Przewodniczący Rady - Przechodzimy do uchwalenia budżetu gminy Wąsosz na 2022 rok. Zgodnie z 

ustawą o samorządzie gminnym i ustawą o finansach publicznych Burmistrz przedłożył w terminie do 

5 listopada bieżącego roku Radzie Miejskiej Wąsosza oraz Regionalnej Izbie Obrachunkowej we 

Wrocławiu projekt uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Wąsosz na 

2022 – 2032 oraz projekt budżetu gminy Wąsosz na 2022 rok. Zgodnie z procedurą uchwalenia 

budżetu wszystkie Komisje Stałe Rady odbyły wspólne posiedzenie w dniu 17 grudnia 2021 roku, 

wydając stosowne opinie. Wobec tego przystępujemy do uchwalenia wyżej wymienionej sprawy. O 



omówienie projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej oraz projektu budżetu poproszę pana 

Burmistrza. 

a)    omówienie projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2022-2032 i projektu 

budżetu Gminy Wąsosz na 2022 rok 

Burmistrz - Wartość prognozowanych dochodów w 2022 roku wynosi 42.453.434,00 złote. Dochody 

bieżące to 32.110.702,00 złote. Dochody majątkowe łącznie 10.342.732,00 złote. Na moment 

opracowania budżetu takie kwoty wchodzą w grę na przyszły rok. Wydatki zaplanowaliśmy w kwocie 

44.620.170,00 złotych i są wyższe jak państwo słyszycie od prognozowanych dochodów o kwotę 

2.158.713,00 złotych, co stanowi deficyt naszego budżetu, ale zostanie on sfinansowany 

przychodami. Posiadamy też nadwyżkę operacyjną, czyli wartość prognozowanych dochodów 

bieżących jest większa od wartości wydatków bieżących, z tym, że ta kwota to jest 255.355,00 

złotych. Ona w tym roku jest mniejsza z różnych względów, przede wszystkim różnych działań 

związanych z ustawami i z pieniędzmi, które do naszej gminy wpływają. No jest tam nadwyżka 

operacyjna, jest mniejsza niż w latach ubiegłych, ale myślę, że budżet jest tak skonstruowany, że 

powinniśmy sobie poradzić. Najważniejszą częścią budżetu tak naprawdę dla wszystkich nas, dla 

wszystkich państwa są te wydatki na rzeczy, oprócz tych takich wydatków na oświatę, gdzie to jest 

naprawdę spora kwota, bo na oświatę wydajemy ponad 13.500.000,00 złotych. No ale to są wydatki, 

które są niezbędne. Wydajemy oprócz tego, że na administrację, na transport i łączność, ale to ma 

akurat odzwierciedlenie w naszych planowanych inwestycjach. No i opieka społeczna, pomoc 

społeczna rodzina, tu też tych wydatków jest sporo. Gospodarka komunalna również, ale w tym 

również są inwestycje. Na inwestycje w przyszłym roku planujemy, na oczywiście moment 

uchwalania budżetu, przeznaczyć kwotę 12.756.800,00 złotych, to jest prawie 30% wydatków ogółem 

z budżetu w roku. Dużo z tych pieniędzy, to są środki pozyskane bądź otrzymane w ramach 

programów, o które się zwracaliśmy, ale też są to środki, które otrzymaliśmy, że tak powiem z 

automatu. Chociaż gro tych środków jest z wniosków, które pisaliśmy. Co będziemy chcieli w 

przyszłym roku z takich większych rzeczy realizować w naszym budżecie? Jak państwo wiecie, ta 

dotacja na modernizację dróg gminnych to była duża kwota 8.500.000,00 dotacji, łącznie 

9.000.000,00 i tutaj te drogi, o których już nieraz mówiłem, czyli Czeladź, Baranowice, Świniary - 

Borowna praktycznie w całym przebiegu do granicy województwa, Chocieborowice Małe też tutaj już 

opracowujemy, kończymy prace projektowe: czyli mapy i projekt i myślę, że wczesną wiosną albo 

nawet jeszcze zimą, bo planuje, żeby to zrobić w lutym, ogłosimy przetargi. Mamy pół roku od czasu 

otrzymania wstępnej promesy na to, żeby te przetargi ogłosić i je tak naprawdę rozstrzygnąć. Tutaj 

mam też taką obawę, jakie będzie zainteresowanie, skoro tych pieniędzy w systemie się pojawi setki 

milionów, ale te lokalne firmy, które tutaj u nas działają, oni są zainteresowani, żeby robić raczej na 

miejscu. Mam nadzieję, że to zainteresowanie będzie i, że te oferty będą. Także to jest największa 

inwestycja. Właściwie zbiór inwestycji. Już też pojawiają się. Ten budżet może oczywiście być 

zwiększony na przyszły rok. Z informacji, które otrzymałem wynika, że drugi nabór do Polskiego Ładu 

zostanie ogłoszony pod koniec tego roku. Zobaczymy, na ile te informacje są sprawdzone. Ma 

potrwać do początku lutego. Także tutaj też będziemy składali kolejne wnioski, które myślę, że 

przynajmniej część zostanie rozpatrzona pozytywnie. Mamy też modernizację dróg gminnych z 

Funduszu Sołeckiego, to państwo sołtysi zdecydowali, że część tych środków, które macie, albo całość 

środków z Funduszu Sołeckiego zostaną przeznaczone na dokumentacje techniczne, żeby w 

przyszłości wykonywać inwestycje drogowe. Tu chodzi o dwie drogi, czyli Baranowice -Czeladź, ten 

odcinek właściwie w połowie drogi do Czeladzi między Baranowicami ta droga, która wychodzi w 

lesie przed tym przyczółkami przeciwczołgowymi i druga droga to w Stefanowie droga tu też będzie 

robiona dokumentacja. Tak zdecydowali mieszkańcy Czeladzi, żeby dokumentację zrobić. Nabycie 

nieruchomości mówimy tu o dwóch nieruchomościach. W Płoskach chcemy nabyć nieruchomość przy 



sklepie, żeby zlokalizować tam szambo do świetlicy, bo w tej chwili jest kłopot tym i druga 

nieruchomość, czyli przy świetlicy w Pobielu chcemy nabyć nieruchomość od osoby prywatnej, żeby 

powiększyć świetlicę w Pobielu właściwie stworzyć takie miejsce, powiększyć zaplecze, ale to już 

mieszkańcy mają na to pomysłu jak to zrobić. My tą nieruchomość chcemy jako gmina nabyć. Budżet 

obywatelski na przyszły rok 150.000,00 złotych. Tutaj ten budżet jak państwo wiecie jest 

rozstrzygnięty. Będzie modernizowany częściowo nasz Wąsoski Amfiteatr. W ramach też 

autopoprawki prosiłbym o zmianę, co prawda globalnie w budżecie się to nie zmieni, ale rozbudowa i 

przebudowa Ochotniczej Straży Pożarnej zamiast 200.000,00 to jest dokumentacja, myślę że te 

pozostałe wolne środki, które będziemy w lutym wprowadzali jeżeli już tu będziemy mieli, może 

jeszcze jakąś możliwość pozyskania dofinansowania to ta inwestycja wróci do poziomu w którym jest 

a może nawet większego, bo nie sądzę, żeby to była kwota wystarczająca. Rozbudowa i przebudowa 

szkoły w Czarnoborsku – tutaj zamiast kwoty, która jest czyli 1.363.850,00 proszę wpisać 

1.533.850,00. Jesteśmy już po przetargu, także wykonawca został wybrany za kwotę ponad 

1..500.000,00 złotych. Rozbudowa Przedszkola Samorządowego w Wąsoszu. Tutaj też proszę o 

zmianę, zamiast 48.859 złotych proszę wpisać 50.159,00 złotych. 1.300,00 złotych więcej. To wynika z 

kosztów dokumentacji, która w tej chwili jest przygotowywana, ona już jest praktycznie skończona na 

etapie uzgodnień z konserwatorem wreszcie się udało i myślę, że posiadając ten projekt też on 

znajdzie się na pewno w jednym z wniosków do Polskiego Ładu, bo chciałbym, żeby ta infrastruktura 

przedszkolna znajdowała się w jednym miejscu. Wtedy będziemy mieli też budynek, w którym będzie 

można wiele rzeczy zrobić. Ja myślę o mieszkaniach, ale może niekoniecznie zobaczymy, jakie będą 

potrzeby gminy, w tym zakresie. Dotacje do przydomowych oczyszczalni ścieków na poziomie 

tegorocznym 60.000,00 złotych. W tym roku wydaliśmy wszystkie te pieniądze na przydomowe 

oczyszczalnie ścieków. Program cieszy się dużą popularnością wśród mieszkańców i myślę, że w tym 

roku będzie podobnie. Sporo osób te przydomowe oczyszczalnie ścieków zrobiło. Mamy w przyszłym 

roku też w wydatkach majątkowych, wymianę źródeł ciepła na ekologiczne budynkach mieszkalnych 

na obszarze Doliny Baryczy. To wynika z tego, że czas realizacji projektu został przedłużony do końca 

przyszłego roku w związku z tym mogliśmy ogłosić ten kolejny nabór i te środki są na to żeby 

rozdystrybuować te środki, które jeszcze nam zostały. Oświetlenie uliczne 30.000,00 oczywiście na 

chwilę uchwalania budżetu. Mamy dwie dokumentacje gotowe, tak jak powiedziałem, już w 

interpelacji będziemy na tej ul. Rawickiej też dokumentacyjnie się przygotowywać do tego, żeby te 

lampy zamontować w tym ciemnym miejscu albo pozyskamy środki na to z Urzędu Wojewódzkiego. 

Ma się pojawić jakiś program z tego co wiem na poprawę bezpieczeństwa na drogach publicznych, a 

jeżeli nie, to będziemy realizowali to jeżeli środków starczy, ze środków własnych. Dwie 

dokumentacje, mamy na Wiklinę tutaj przy drodze powiatowej, na ten zakręt i na drodze gminnej 

naszej w Wąsoszu. Przepraszam, nie w Wąsoszu, w Wiewierzy do stacji kolejowej powiedzmy na tym 

odcinku na którym jest asfalt. Mieszkańcy się upominali, więc tam też te lampy by powstały. 

Oświetlenie uliczne też znalazło się w Funduszu Sołeckim zresztą jak państwo radni macie wszystko 

co jest oznaczone FS to są środki Funduszu Sołeckiego. Ogrodzenia, ścieżka na placu zabaw, 

klimatyzacja, wiata. Na budowę i modernizację świetlic mamy zabezpieczone 50.000,00 złotych. Tutaj 

na pewno też będziemy wnioskowali o dotacje na te świetlice. Myślałem o Chocieborowicach i 

Drozdowiczach Wielkich, żeby te świetlice wykonać. Tam praktycznie w Drozdowicach na tą chwilę 

nie mają, gdzie mieszkańcy się spotkać. Też jako dotacje na pewno nie ze środków własnych. Także to 

jeżeli chodzi o zadania majątkowe. W przyszłym roku chciałbym też oprócz tych rzeczy, o których 

mówiłem, że mamy złożone na to wnioski, planujemy pewne rzeczy z Powiatem. Na razie na etapie 

planów dlatego bez pokazywania tego w budżecie, ale chciałbym, żebyś też państwo mieli 

świadomość jakie są zamierzenia. W bardzo złym stanie jest kilka dróg tutaj powiatowych na terenie 

naszej gminy. Na pewno jest katastrofa jeżeli chodzi Wąsosz - Lubiel i jeżeli chodzi o Płoski – Kamień. 

Wąsosz - Góra jeszcze nie wygląda całkiem tak źle na tle tych dróg Kamień do granicy województwa, 



do granicy Powiatu z Powiatem Wołowskim, czyli do gminy Wińsko i droga Wąsosz - Sądowe - Kłoda 

Górowska. To są drogi słabe, w złym stanie technicznym. Prowadziłem wstępnie rozmowy z panią 

Burmistrz, panią Starostą i będziemy chcieli na pewno tą drogę Wąsosz - Sądowe – Kłoda w jakiś 

sposób wspomóc Powiat, jeżeli nie będzie miał środków, żeby zrobili dokumentację do Polskiego 

Ładu, żeby złożyli wnioski, a ten udział powiatu, który byłby wymagany myślę, że po części z gminą 

Góra byśmy wzięli na swoje barki. Wtedy będę prosił państwa o to, żebyśmy to w budżecie umieścili. 

Póki co, jest to tylko w formie rozważań. To samo dotyczy drogi Wąsosz - Lubiel tutaj też Powiat jest 

skłonny takie wnioski napisać. Jeżeli by było dofinansowanie na poziomie 95 % przyjmując, że ta 

droga by kosztowało około 14.000.000,00 , to udział samorządów byłby 700.000,00 zł. Za 700.000,00 

zł myślę, że trzeba korzystać z tych pieniędzy. Proszę państwa musimy mieć świadomość, że te 

pieniądze są na inwestycje ale z drugiej strony obcina nam się na tą działalność bieżącą i ten budżet 

wbrew pozorom, mimo tego, że sytuacja gminy nie jest zła, jeżeli chodzi o zadłużenie, nie jest jakaś 

tam tragiczna, zresztą widzicie państwo my nie czynimy żadnych ruchów na tą chwilę, się nie 

kredytujemy, nie zaciągamy, staramy się robić to z własnego budżetu, ale tych pieniędzy na tą naszą 

działalność bieżącą jest coraz mniej i nie było tak łatwo go zrobić. Inne gminy, co nie jest 

pocieszeniem wielkim miały jeszcze trudniej. Mamy na inwestycje i na udział do tych inwestycji póki 

co. Miejmy nadzieję, że coś się zmieni i tych środków będzie więcej na tą działalność, którą 

realizować musimy, bo inwestycje to inwestycja, ale mamy jeszcze wiele różnych innych zadań.  

Polski Ład i te wnioski na przyszły nabór to : przedszkole, rozbudowa biblioteka, która miała być 

przeniesiona w okolice Domu Kultury, w tym pustostanie pomiędzy przychodnią a gimnazjum. Tam 

by wszystko w jednym miejscu miało być. Jeżeli się uporamy i zrobimy dokumentację pozyskamy 

właściwie może to być gotowy projekt, skablujemy linie energetyczną. Chciałbym też, żeby ten 

wniosek na salę w Czarnoborsku został złożony. I takie działania podejmujemy. Chciałbym też, żeby te 

wszystkie drobniejsze drogi, o które państwo wnioskujecie i prosicie - drogi 100, 300 metrowe zebrać 

jakby jeden wniosek i to złożyć i je po prostu pokończyć. Zazwyczaj sołtysi mówią panie Burmistrzu tu 

odcinek jest drogi tam 300 metrów, tu jest 200, tu jest 100, żeby to zebrać w jeden wniosek. Tylko to 

też wymaga pewnych zabiegów, z którymi myślę sobie spokojnie poradzimy jeżeli chodzi o 

dokumentację, mapy i takie rzeczy, tylko żeby te pieniądze były przyznane. Chciałbym taki jeden 

wniosek, przynajmniej z części tych najważniejszych, drobnych patrząc w odniesieniu do tych kwot 

którymi przed chwilą operowałem, inwestycji, żebyśmy w tych wielu naszych miejscowościach zrobili. 

Jeżeli chodzi o dotacje udzielane z budżetu gminy Wąsosz 2022 roku, to tutaj mamy tych dotacji, z 

główną dotacją jest 1.010.000,00 do Zespołu Placówek Kultury - to jest dotacja na działalność  

biblioteki i Domu Kultury. Kluby sportowe – 160.000,00 zł. Tutaj klubów sportowych są Endorfiny 

chyba planowane. Planowane mówię, bo to jeszcze wnioski są  poskładane. I Orla Wąsosz. 

Organizacje pozarządowe to Wąsoskie Stowarzyszenie Uniwersytet Trzeciego Wieku tu też jest 

uwzględnione. I dotacje do przydomowych oczyszczalni ścieków to też są dotacje – 60.000,00 złotych. 

To wszystko, jeżeli chodzi o budżet z rzeczy, które wydaje mi się, że powinniście państwo na pewno 

wiedzieć, jeżeli macie państwo pytania, to bardzo proszę. 

DYSKUSJA : 

Radny Z. Zapór - Co z tymi wioskami, które jeszcze w ogóle nie mają świetlic? Chodzi mi o Górka 

Wąsoska, Gola i Podnieście. 

Burmistrz - rozmawiałem z mieszkańcami ostatnio na ten temat. Był taki zamysł, żeby świetlice 

zrobić. Tylko raz, że my tam nie mamy gruntów gminnych za bardzo oprócz tego gruntu w Goli 

Wąsowskiej, gdzie ta świetlica mogłaby powstać, a dwa że odległość od Wąsosza jest na tyle bliska i ci 

mieszkańcy korzystają z Domu Kultury. Wydaje mi się, że to nie jest celowe. Lepiej zamiast tego 

zrobić oświetlenie bo tak de facto ten plac można zagospodarować w jakiś sposób, żeby imprezy 



mogły się odbywać ale nie wiem czy celowym jest budowanie świetlicy akurat tam. To już do państwa 

też jakieś inicjatywy należy czy by budować tą świetlicę i wtedy zbudujemy w Goli to z Podmieścia, z 

Górki Wąsoski też będą musieli dojechać. Zbudujemy w Górce, to będą musieli z Goli dojechać. To 

jest taki problem przy sołectwach, które mają kilka miejscowości. Jeżeli to jest miejscowość plus 

przysiółki, sprawa jest jasna. Buduje się w centralnej miejscowości. Tutaj te dwie wsie są bardzo 

zbliżone pod względem mieszkańców, ale lokalizacyjnie zawsze ktoś będzie musiał dojechać. Do 

dyspozycji jest Dom Kultury zawsze na jakieś zebranie., Ja myślę, że tu Pan Dyrektor nie będzie robił 

problemów, jeżeli termin będzie, żeby rzecz, która mogłaby się odbyć w świetlicy, odbędzie się w 

Domu Kultury. Niektórzy też świetlicę traktują w cudzysłowie oczywiście jako miejsce, gdzie można 

jakieś środki dla sołectwa zarobić. Patrząc na te koszty i na te rzeczy nieraz, które się po drodze 

dzieją, nie raz się tam coś zniszczy, to pieniądze są praktycznie żadne z tego jak policzymy a sami też 

państwo sołtysi wiedzą, że jak jest jakaś pilna potrzeba, żeby coś dołożyć, to ja nie pamiętam, żebym 

komukolwiek odmówił. Za te pieniądze, możemy zrobić coś innego. I takie jest moje zdanie. 

Oczywiście państwo możecie mieć inne, mieszkańcy też. Będzie inicjatywa, będziemy myśleli. 

Państwo tak naprawdę decydujecie o budżecie. 

Radny J. Chorostkowski - Panie Burmistrzu, budżet jest imponujący, tak jak pan powiedział. Ale mam 

takie pytania, którego pan nie rozwinął do tego budżetu do tej inwestycji sztandarowej tej budowy 

tych trzech dróg. Czy będzie pan dzielił tam te inwestycje, czy one będą szły jako całość do przetargu?  

Burmistrz - Tu tak naprawdę jest problem w tym jakie warunki postawił BGK. Przy inwestycjach 

wieloletnich, można to dzielić do woli i płacić w transzach. Rozmawiałem z przedstawicielem BGK-u i 

będziemy chcieli zrobić tak, na co pozwalają, żeby była możliwość składania ofert częściowych. Czyli 

robimy jedno postępowanie, trzy drogi, ale na przykład wykonawca może złożyć sobie ofertę na 

jedną z tych dróg. Drugi może na tą, a trzeci może na wszystkie i wybieramy najkorzystniejszą ofertę 

tylko to dopuszcza BGK. W ogóle jako samorządy zgłaszaliśmy wielokrotnie, że nie powinno tak być. 

Powinniśmy sobie zrobić trzy przetargi, zsumować kwotę jak wyjdzie mniejsza resztę zwrócić, to 

wygodniejsze dla wszystkich, ale to jest program pilotażowy, tak się dowiedzieliśmy i innej 

możliwości nie ma, więc musimy się dostosować. Jest to zapisane też jako uwaga. Wiem, że Związek 

Miast Polskich też w tej sprawie interweniował i na pewno będą to zmieniali, bo to już widać, że to 

jest nieżyciowe. Tylko teraz może dojść do sytuacji - termin wykonania będzie jeden i ktoś zrobi 

powiedzmy zaraz na początku a drugi zrobi na sam koniec, ale pieniądze będą po zakończeniu 

ostatniej i teraz co się stanie jak zrobi dwóch a trzeci nie zrobi? Zagrożeń jest bardzo dużo, tego nikt 

nie przewidział. 

Radny J. Chorostkowski - Te nasze małe firmy niestety takich zdolności nie mają, żeby się nie 

posiłkować kredytami. Także będzie pan zabiegał o to żeby to utrzymać bo to jest taka obawa że 

będzie problem z wykonawcą. Ale wracając do drogi Świniary - Borowna, ta którą najbardziej się 

interesuje. Jak wygląda już zamknięcie definitywne tego długiego okresu przyjmowania tej drogi od 

Powiatu? Na jakim etapie to jest niech pan wreszcie tak konkretnie powie? 

Burmistrz - Byłem u Pani Starosty. Właściwie ostatnio, mamy ten sporny odcinek od krzyżówki tutaj 

na Pobiel od tej drogi do początku Świniar i on był Skarbu Państwa więc musi być skomunalizowany. 

Musi się stać własnością Powiatu, wtedy Powiat podejmuje uchwałę i to przechodzi na nas, ale żeby 

to się zadziało, musi być wydana decyzja komunalizacyjna, więc my tutaj Powiatowi trochę 

pomagamy. Pan kierownik Paweł Walkowiak przygotowuje część dokumentu, żeby to szło szybciej. 

Tam miało być wydłużenie wydania tej decyzji komunalizacyjnej. Ja praktycznie raz w tygodniu 

dzwonię do asystenta się dowiaduje jak jest i jest na tyle, że chcieli kartę inwentaryzacyjną i będą 

chcieli tą decyzję wydać. Niestety była pomyłka w karcie, Powiat poprawił tą kartę i wrzucił do swojej 

poczty żeby wysłać pocztą tradycyjną. Poprosiłem pana Wicestarostę żeby wyjęli to z poczty, dali mi i 



w tym samym dniu pojechał bus do Urzędu Wojewódzkiego i to zawiózł żeby to było szybciej. Myślę, 

że realnie decyzja komunalizacyjna zostanie wydana na początku tego roku i takie mam też 

zapewnienia stamtąd. Wtedy Powiat podejmuje uchwałę i praktycznie temat jest załatwiony. 

Radny J. Chorostkowski -  Wiemy doskonale, że rozbudowa szkoły w Czarnoborsku jest  kosztem 

przedszkola ponieważ przyszły pieniądze na przedszkole i na szkołę a ani na jedno, ani na drugie nie 

były wystarczające wielkości, więc pan tutaj przesunął pieniądze z przedszkola na szkołę. Czy na 

początku tego roku jeżeli ten nowy ma być nabór ładu, to szkoła odda dla przedszkola, żeby 

przedszkole rozbudować. No ale wracając do tej sali gimnastycznej. Czy to będą dwa równoległe 

wnioski, czy to będzie jeden wniosek?  

Burmistrz - Właśnie nad tym myślimy czy to połączyć czy nie i jaka kwota nam wyjdzie. Już Powiat 

Wołowski złożył na 160.000.000,00 i nie dostał nic. Musimy to jakoś rozsądnie uzasadnić, żeby to były 

pieniądze takie realnie, że będziemy mogli je dostać. Ja jeszcze uzupełnię tylko, że te pieniądze w 

sumie nie były na przedszkole, bo one były ekstra. Państwo je przeznaczyli na przedszkole. Te drugie 

pieniądze 620.000,00 zł były już na szkołę. Myślę, że tutaj na takie rzeczy, w tych wnioskach pieniądze 

się znajdą. Przede wszystkim drogi i infrastruktura.  

Radny J. Chorostkowski - Na budowę sali gimnastycznej?  

Burmistrz - Myślę, że i na to i na to. Są trzy takie priorytety, które są tutaj przez rządzących 

faworyzowane, czyli drogi, wodociągi i kanalizacja, oświata. Także to są te 3 kierunki, w których 

najbardziej się idzie. Tych naborów ma być chyba pięć z tego co wiem. Na razie pieniędzy nie ma 

nawet z pierwszego, więc poczekajmy, zobaczymy, jak to będzie wyglądało.  

Radny J. Chorostkowski - Bo gwoli tak uściślenia kablowanie tej linii energetycznej to będzie robione 

z budżetu gminy w całości, także tutaj nie będziemy oczekiwać na żadne środki, problemy z 

rozliczeniem i tak dalej. No to takie pytanie już zamykające, to 1 września zamykamy edukację w 

budynku szkolnym w Pobielu?  

Burmistrz - Nie, edukacja w budynku szkolnym w Pobielu będzie. Ja myślałem bardziej o 

przeniesieniu tutaj przedszkola do tego budynku, a zwolnienie tamtego pomieszczenia na świetlicę, 

której tam mieszkańcy się domagają. Przychodzili też żeby budować nową i w tym kierunku byśmy 

raczej szli, taki jest zamysł. 

Radny J. Chorostkowski -  panie Burmistrzu, zapomniałem zupełnie, przepraszam, po prostu 

umknęło. Dialog był świetny, kwoty porażające. Niech się pan jeszcze tak ustosunkuje, może pan 

przemyślał, może pan zmienił zdanie co do zbiornika retencyjnego Wodniki, który tak na sercu leży 

mieszkańców. 

Burmistrz - Już z panem sołtysem rozmawiam. Ten zbiornik retencyjny jak to pan określił to jest ten 

staw przy skręcie na Pobiel. Jest tam problem natury geodezyjnej a mianowicie część tego stawu jest 

w pasie drogi krajowej DK36. Ona będzie przebudowywana. Kierunek przy przebudowie tej drogi jest 

taki, że ona ma się rozpocząć formalnie pod koniec przyszłego roku takie są zapewnienia z Generalnej 

Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad, wtedy doprowadzimy geodezyjnie, bo po części z tego co 

pamiętam, z planu ma iść chodnik tak naprawdę jakby teraz nad tym stawem, więc część jego trzeba 

będzie zasypać, a to co zostanie zagospodarujemy w momencie jak będzie ta droga robiona. Taki jest 

kierunek i takie jest oficjalne moje stanowisko. 

b)    odczytanie opinii  Komisji Budżetu, Inwestycji i Mienia Komunalnego, 



Pan Przewodniczący poprosił Przewodniczącą Komisji Budżetu, Inwestycji i Mienia Komunalnego 

panią Renatę Czaję o odczytanie opinii Komisji. 

Radna R. Czaja – „Opinia Komisji Budżetu, Inwestycji i Mienia Komunalnego do projektu budżetu 

gminy Wąsosz na rok 2022. W dniu 17 grudnia 2021 roku odbyło się wspólne posiedzenie Komisji 

Stałych Rady, na którym Komisje analizowały przedłożony projekt budżetu gminy Wąsosz na 2022 rok 

wraz z projektem Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Wąsosz na lata 2022-2032. Projekt 

zawiera podział dochodów i wydatków. Ponadto dołączone zostało uzasadnienie zawierające 

charakterystykę dochodów i wydatków, dotacje udzielone z budżetu gminy, dochody z tytułu 

gospodarowania odpadami, dochody z tytułu kar i opłat za korzystanie ze środowiska. Jednocześnie 

dołączono materiały informacyjne, a mianowicie wskaźniki i inne założenia przyjęte do opracowania 

budżetu. Źródła finansowania wydatków majątkowych, wyszczególnienie tytułów dłużnych, ofertę 

zadań realizowanych przez Zespół Placówek Kultury w Wąsoszu. Przedstawiono też wydatki 

poszczególnych sołectw w ramach Funduszu Sołeckiego. Komisja zapoznała się także z prognozą 

finansową gminy na lata 2022-2032. Na posiedzeniu pani Jadwiga Radzewicz, skarbnik gminy oraz 

pan Paweł Niedźwiedź - Burmistrz gminy odpowiadali na zapytania radnych. Dyskutowali głównie nad 

wydatkami majątkowymi, źródłem ich finansowania. Komisje stałe nie wnioskowały o wprowadzenie 

innych wydatków, mając na uwadze i tak niewystarczający budżet w stosunku do potrzeb gminy. 

Uzyskane informacje były podstawą do wydania pozytywnych opinii Komisji Stałych i stanowiły 

dodatkowy materiał do sformułowania przez Komisję Budżetu, Inwestycji i Mienia Komunalnego 

ostatecznej opinii o projekcie budżetu gminy na 2022 rok. Komisja Budżetu stwierdziła, że 

opracowany projekt budżetu na 2022 rok przedstawia realne możliwości finansowe gminy, zarówno 

dochodach, jak i wydatkach. Komisja Budżetu, Inwestycji i Mienia Komunalnego nie wnosi uwag do 

budżetu na dwa tysiące dwudziesty drugi rok i pozytywnie go opinie. Dziękuję.” 

c)    odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu 

Pan Przewodniczący odczytał opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej –„Uchwała nr 

4/106/221 składu orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu dnia 9 grudnia 2021 

roku w sprawie opinii o przedłożonym przez Burmistrza Wąsosza projekcie uchwały budżetowej 

gminy Wąsosz na rok 2022 wraz z uzasadnieniem i materiałami informacyjnymi. Wydaje opinie o 

przedłożonym przez Burmistrza Wąsosza projekcie uchwały budżecie gminy Wąsosz na rok 2022 wraz 

z uzasadnieniem i materiałami informacyjnymi, opinię pozytywną. Uchwała nr 4/107/221 składu 

orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu z dnia 9 grudnia 2021 roku. W sprawie 

opinii o możliwości finansowania deficytu przedstawionego w projekcie uchwały budżetu gminy 

Wąsosz na rok 2022 wydaje opinię pozytywną o możliwości sfinansowania deficytu przedstawionego 

w projekcie uchwały budżetowej gminy Wąsosz na rok 2022. Uchwała nr 4/108/221 składu 

orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu z dnia 9 grudnia 2021 w sprawie opinii 

o projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Wąsosz przedstawionej wraz 

z projektem uchwały budżetowej na rok dwa tysiące dwudziesty drugi wydaje opinię pozytywną z 

uwagami projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Wąsosz przedstawionej 

wraz z projektem uchwały budżetowej na rok 2022. 

D) DYSKUSJI NIE BYŁO. 

Ad 7.   Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Wąsosz 

na lata 2022-2032. 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie Rady. 

 



Protokół głosowania -  zał. 8 

Głosowało 13 radnych. 

Rada Miejska Wąsosza podjęła uchwałę nr XXXVIII/269/21 w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej gminy Wąsosz na lata 2022-2032. -  13 głosami” za” (Aleksandrowicz E., Biernacki W., 

Chorostkowski J., Czaja R., Dąbek E., Królikowski K., Maślejak J., Ptak D., Skibniewski T, Smektała A., 

Stolicki W., Szyjka R., Zapór Z.), ”przeciw” - 0 i „wstrzymujących się” -0. 

Uchwała nr XXXVIII/269/21 – zał. 9 

Ad 8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Wąsosz na 2022 rok. 

 

Protokół głosowania -  zał. 10 

Głosowało 13 radnych. 

Rada Miejska Wąsosza podjęła uchwałę nr XXXVIII/270/21 w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 

Wąsosz na 2022 rok 13 głosami” za” (Biernacki W., Chorostkowski J., Czaja R., Dąbek E., Królikowski 

K., Maślejak J., Ptak D., Skibniewski T, Smektała A., Stolicki W., Szyjka R., Zapór Z.), ”przeciw” - 0 i 

„wstrzymujących się” - 1 (Aleksandrowicz E.,). 

Uchwała nr XXXVIII/270/21 – zał. 11 

 

 

1110  - Pan Przewodniczący ogłosił 10 minut przerwy. 

1122 – zakończenie przerwy. 

Ad 9.   Podjęcie uchwały w sprawie  ustalenia szczegółowych zasad odpłatności za 

pobyt w mieszkaniach chronionych. 

Pan Przewodniczący poprosił o omówienie tego projektu uchwały panią Martę Olejnik, pracownik 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Wąsoszu. 

Marta Olejnik - Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo radni, zaproszeni goście. Zgodnie z ustawą 

o pomocy społecznej do zadań własnych gminy o charakterze obowiązkowym należy prowadzenie i 

zapewnienie miejsc w mieszkaniach chronionych. Mieszkanie chronione jest formą pomocy 

społecznej przygotowującą pod opieką specjalistów między innymi pracowników socjalnych, 

psychologów, terapeutów, osoby tam przebywające do prowadzenia samodzielnego życia i 

funkcjonowania w społeczeństwie. W naszej gminie lokalem przeznaczonym na prowadzenie 

mieszkania jest lokal położony tu na Placu Wolności obok kiosku, który zapewnia miejsca dla dwóch 

osób. Zadaniem Rady gminy jest podjęcie uchwały w sprawie odpłatności za pobyt w takim 

mieszkaniu. W uchwale ustalono dzienny koszt pobytu na 15 złotych. Kwota ta odnosi się tylko do 

osób, których dochód przekracza kryterium, które wynosi tysiąc dziewięćset czterdzieści zł 

miesięcznie. Osoby, których dochód jest niższy, będą ponosiły odpłatność zgodnie z tabelą, którą 

umieściliśmy w uchwale, co po przeliczeniu daje nam kwoty dla osób z dochodem do 1.164,00 zł 

dzienny koszt wynosi 4,50 zł co po przeliczeniu miesięcznie wynosi 135,00 złoty. Dla osób z 

dochodem 1.552,00 złote – dzienna stawka to jest 6,75 zł po przeliczeniu miesięcznie to jest 202,00 

złote i dla osób z dochodem do 1.940,00 złotych jest to 9,50 zł na dzień łącznie 350,00 na miesiąc. 



Należy zaznaczyć, że osoby, których dochód nie przekracza kwoty kryterium dochodowego, które od 

stycznia będzie wynosiło 776,00 zł, nie ponoszą opłat za pobyt w mieszkaniu. Odpłatność za pobyt w 

mieszkaniu nie obejmuje kosztów wyżywienia, energii elektrycznej oraz opłat abonamentowych za 

telefon, Internet. Wszystkie formalności związane z wydawaniem decyzji o umieszczeniu w takim 

mieszkaniu, naliczanie odpłatności tym zajmuje się Ośrodek Pomocy Społecznej. Dziękuję bardzo.  

DYSKUSJA : 

Radna R. Czaja - Ja mam tylko takie pytanie. Proszę powiedzieć czy te dochody są, to są dochody 

brutto czy netto podane?  

Marta Olejnik - Netto. 

Opinia Komisji Budżetu, Inwestycje i Mienia Komunalnego jest pozytywna. 

Przewodniczący poddał pod głosownie projekt uchwały. 

Protokół głosowania -  zał. 12 

 

Głosowało 13 radnych. 

Rada Miejska Wąsosza podjęła uchwałę nr XXXVIII/271/21 w sprawie  ustalenia szczegółowych 

zasad odpłatności za pobyt w mieszkaniach chronionych.-  13 głosami” za” (Aleksandrowicz E., 

Biernacki W., Chorostkowski J., Czaja R., Dąbek E., Królikowski K., Maślejak J., Ptak D., Skibniewski T, 

Smektała A., Stolicki W., Szyjka R., Zapór Z.), ”przeciw” - 0 i „wstrzymujących się” -0. 

Uchwała nr XXXVIII/271/21 – zał. 13 

Ad 10. Podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Wąsosz na rok 2022. 

O omówienie tego projektu został poproszony pana Marcina Kozińskiego - sekretarza gminy. 

Sekretarz - Panie Przewodniczący, Szanowna Rado, Szanowni Państwo. Jak co roku przedstawiamy 

państwu projekt gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii dla gminy Wąsosz na rok kolejny, czyli w tym przypadku na rok 2022. Już 

od jakiegoś czasu robimy to w taki sposób, że w ostatnim miesiącu roku kalendarzowego 

przedkładamy ten program na rok następny, żeby Gminna Komisja Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych mogła bez przerwy i bez przeszkód działać już od 1 stycznia kolejnego roku. Program 

przedstawia jak zawsze takie programy najpierw analizuje sytuację w gminie Wąsosz pod kątem 

problemów społecznych i potem przedstawia zadania jakimi gmina Komisja będzie się zajmować i na 

co będą wydawane środki przeciwdziałania alkoholizmowi i przeciwdziałania narkomanii. Proszę 

państwa, program przedstawia, że generalnie jest troszeczkę lepiej niż było w latach ubiegłych. I tak, 

o ile będziemy patrzeć pod kątem bezrobotnych, to liczba osób bezrobotnych w roku 2020 wzrosła w 

stosunku do roku 2019 ponad 20 osób, ale i tak jest niższa niż w roku 2017 i 2018  o ponad 20 osób i 

wynosi w 2020 roku 347 osób. W sprawach społecznych rodziny, które są objęte pomocą z powodu 

trudnej sytuacji życiowej w roku 2020 widać sukcesywny spadek rodzin, ponieważ opieką otoczonych 

jest 179 rodzin, czyli 376 osób, gdzie w roku 2019 były to 203 rodziny i 445 osób. 2018 – 239 rodzin, 

558 osób i w 2017 – 255 rodzin – 655 osób. Dzieci dożywionych w szkołach jest drastycznie mniej. W 

roku 2020 było to tylko  56 dzieci, przy 91 w 2019, 122 w 2018 i 203 w 2017. Zasiłki stałe utrzymuje 

się na mniej więcej takim samym poziomie. Jest 129 rodzin w roku 2020, w  2019  było 32, w 2018  

również i w 2018 - 35 rodzin. Widać wzrost, jeżeli chodzi o liczbę ofiar przemocy na podstawie 



wdrożonej procedury niebieskiej karty i w 2020 roku było to 70 ofiar, w 2019 - 18, w  2018 – 9 i w 

2017 - 7. Wynikać to może z tego, że ofiary może mniej boją się zgłaszać takie sytuacje problemowe i 

stąd jest większa liczba założonych niebieskich kart. Spadła mocno w roku 2020 liczba punktów 

sprzedaży napojów alkoholowych przeznaczonych do spożycia poza miejscem sprzedaży, czyli 

sklepów, w których sprzedaje się alkohol i było ich 16 , przy 23 w 2019 roku, 24 w 2018 i 2017. 

Natomiast w miejscu sprzedaży liczba utrzymała się na tym samym poziomie co w 2019 roku, były to 

2 miejsca sprzedaży, przy 3 i 4 w 2018, 2017. Punkty sprzedaży napojów alkoholowych 

przeznaczonych do spożycia w miejscu sprzedaży to bary, restauracje. Liczba punktów, w które 

sprzedają napoje alkoholowe o zawartości alkoholu powyżej 18 % również spadła i wynosi 15 w 2020, 

przy 18 i 19 w 2019 i 2017 roku. Natomiast nie ma barów czy restauracji, w których sprzedaje się 

alkohol o zawartości powyżej 18 % na terenie gminy Wąsosz. Teraz wartość sprzedanego alkoholu na 

terenie gminy Wąsosz. Jak pamiętam od zawsze ta ilość wzbudzała największe emocje. W roku 2020 

sprzedano w gminie Wąsosz alkoholu o wartości łącznie 6. 811.000,00. To jest to 800.000,00 więcej 

niż w roku 2019. Rozdzielając te wartości sprzedaży alkoholu do 4,5 %  oraz piwa sprzedano na kwotę 

3.219.000,00. Jest o 200.000,00 więcej niż w 2019 roku. Od 4,5% do 18 % z wyjątkiem piwa 

sprzedano na 319.000,00  przy 345.000,00 w roku 2019 czyli to jest o 50.000,00 więcej i najwięcej 

sprzedaży alkoholu powyżej 18% - 3. 185.000,00 przy 2.653.000,00 w  roku 2019 to jest o 500.000,00 

więcej. Czy pandemia miała na to wpływ będziemy to analizować przy raporcie o stanie gminy. Być 

może jakieś tam będziemy mieli wnioski już delikatnie wyciągnięte, ale pełniejszy obraz będzie w 

przyszłym roku. Pomoc dla osób uzależnionych jest udzielana przez 3 grupy wsparcia: Grupa 

Anonimowego Alkoholików Orla, Grupę Wsparcia dla Osób Uzależnionych i Grupę Wsparcia dla Osób 

Współuzależnionych. Rok 2020 niestety, ze względu na pandemie spowodował to, że Komisja nie 

mogła działać tak sprawnie, jak działała do tej pory i pomagać osobom dotkniętym tym problemem, 

ponieważ przeprowadziła rozmowy z 15 osobami uzależnionymi od alkoholu przy 27 w roku 2019, z 

13 osobami, które są członkami rodzin osób uzależnionych od alkoholu przy  2017, 2019. Skierowała 

Komisja 3 wnioski do sądu o podjęcie leczenia odwykowego przy 5 w roku 2019. No i liczba rodzin, 

którym udzielono pomocy w ramach grup roboczych wynosiła 17 przy 18 w 2019 więc dziś tak 

wielkość jest podobna. Tutaj rzecz dotyczy osób, które są w grupie, które się z tej grupy nie 

wykruszają i to jest też cenne, bo widać, że gdzieś te grupy są w jakimś stałym kontakcie ze sobą i 

stałym składzie. Z działań profilaktycznych podjęto działania, które łącznie objęły 1100 uczniów, 26 

nauczycieli, 162 rodziców w szkołach podstawowych w gminie Wąsosz. 618 osób skorzystało z 

programów dla młodzieży z grup ryzyka. I teraz, jakie działania będą podejmowane w roku 2022? 

Poprzez Komisja tak naprawdę. Zwiększona będzie dostępność pomocy terapeutycznej, 

rehabilitacyjnej dla osób uzależnionych i współuzależnionych oraz zagrożonych uzależnieniami od 

alkoholu i narkotyków. Będzie udzielana rodzinom, w których występują problemy alkoholowe, 

problemy narkomanii, pomoc psychologiczna i prawna, szczególności ochrona przed przemocą w 

rodzinie. Będzie prowadzona profilaktyczna działalność informacyjno - edukacyjne oraz szkoleniowa 

w zakresie rozwiązywania problemów alkoholowych i przeciwdziałania narkomanii, w szczególności 

dla dzieci i młodzieży. W tym prowadzenie pozalekcyjnych zajęć sportowych, a także działań na rzecz 

dożywiania dzieci uczestniczących w pozalekcyjnych programach opiekuńczo - wychowawczych i 

socjoterapeutycznych. Wspomagana będzie działalności instytucji, stowarzyszeń i organizacji 

pozarządowych i osób fizycznych, które służą rozwiązywaniu problemów alkoholowych i narkomanii, 

a także ochronie przed przemocą w rodzinie. Podejmowane będą interwencje w związku z 

naruszeniem przepisów określonych w stosownych artykułów ustawy o wychowaniu w trzeźwości i 

przeciwdziałaniu alkoholizmowi oraz występowanie będzie przed sądem w charakterze oskarżyciela 

publicznego. Wspierane będzie zatrudnienie socjalne poprzez organizowanie i finansowanie centrów 

integracji społecznej. W przypadku utworzenia takiego centrum finansowane będzie ich 

funkcjonowanie proporcjonalnie do liczby osób uzależnionych od alkoholu biorących udział w 



oferowanych zajęciach integracyjnych. Pomoc społeczną osobom uzależnionym i rodzinom osób 

uzależnionych dotkniętych ubóstwem i wykluczeniem społecznym. Integrowanie ze środowiskiem 

lokalnym tych osób z wykorzystaniem pracy socjalnej i kontraktu socjalnego. Wynagrodzenie 

członków gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych ustala się w wysokości, 

proponujemy wysokości dla przewodniczącego 600,00 złotych brutto, dla zastępcy 550,00 złotych 

brutto i dla członka komisji 300,00 złotych brutto. To jest wzrost o 100,00 złotych brutto w stosunku 

do roku poprzedniego. Dziękuję. 

DYSKUSJA : 

Radny J. Chorostkowski - To znaczy tak, bo spuentował pan sekretarz tak swoją wypowiedź przy 

wzroście kwoty tego wysokiego procentowo alkoholu. Ja tak z obserwacji widzę, że alkohol 

wysokoprocentowy typu spirytus idzie do odkażania. I niech mi pan wierzy był taki moment w 

naszym mieście Wąsoszu że brakowało spirytusu i co niektórzy się śmiali na chodnikach, że to już 

chyba kryzys idzie bo już tylko ocet zostanie. A mam takie pytanie już techniczne. Bo budżet 

profilaktyki antyalkoholowej i narkomanii pochodzi z wpłat od koncesji na alkohol i sprzedaży 

alkoholu. Ale z narkomanii nic. 

Sekretarz- Ciężko sprzedawać narkotyki i z tego tytułu brać pieniądze. 

Radny J. Chorostkowski - Całe zagadnienie typu alkoholizm i narkomania jest finansowana ze 

sprzedaży koncesji.  

Sekretarz – Tak, ustawa nazywa się o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi i 

narkomanii i jest finansowana ze sprzedaży alkoholu. Alkohol jest legalny, można go kupić no a z 

narkotykami trochę trudniej, to ktoś inny na tym zarabia. To jest tylko tak, że gdzieś problem jest 

dostrzegany i bardzo trudno jest podejmować jakiekolwiek działania skuteczne, bo to wymagałoby 

działań innych osób, nie gminnej Komisji, tylko organów ścigania. A organy ścigania działają bardzo 

sprawnie i skutecznie, tylko że ten problem cały czas jest. Gdzieś to jakoś się troszeczkę rozmywa i 

poprzez samą nazwę, tak jakby ustawodawca troszeczkę nie miał pomysłu na to. Zresztą sama 

ustawa też jest z 1982 roku i w tamtym czasie alkohol był wrogiem ludzkości, narkomani nie było w 

tym kraju. Natomiast odnosząc się do pana pierwszego spostrzeżenia, jak najbardziej tak może to też 

być efekt kupowania spirytusu do celów odkażania. Zobaczymy to tak naprawdę w roku przyszłym. 

Faktycznie na samym początku nie było spirytusu i faktycznie był kupowany w dużych ilościach i 

faktycznie nawet my też jako urząd kupowaliśmy spirytus w sklepie do odkażania, bo nie było czym 

odkażać. Czy aż tak duży wzrost to by był? No nie wiem, zobaczymy za rok.  

Opinia Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Sportu i Opieki Społecznej była pozytywna. 

Przewodniczący poddał pod głosownie projekt uchwały. 

 

Protokół głosowania -  zał.  14 

Głosowało 13 radnych. 

Rada Miejska Wąsosza podjęła uchwałę nr XXXVIII/272/21 w sprawie Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla 

Gminy Wąsosz na rok 2022..-  13 głosami” za” (Aleksandrowicz E., Biernacki W., Chorostkowski J., 

Czaja R., Dąbek E., Królikowski K., Maślejak J., Ptak D., Skibniewski T, Smektała A., Stolicki W., Szyjka 

R., Zapór Z.), ”przeciw” - 0 i „wstrzymujących się” -0. 



Uchwała nr XXXVIII/272/21 – zał. 15 

 

Ad 11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr XXII/145/20 z dnia 22 czerwca 2020 w sprawie 

ustalenia wysokości diet sołtysów. 

Przewodniczący Rady -Wnioskuję o podwyższenie diet dla sołtysów wsi gminy Wąsosz w związku ze 

wzrostem inflacji. Proponuję podwyższenie diety sołtysom o kwotę 130,00 zł miesięcznie. 

Nadmieniam, że diety są uzależnione od ilości mieszkańców w danym sołectwie. Czy ktoś z radny 

chce zabrać głos w tej sprawie? 

Sołtys wsi Chocieborowice Mazur Andrzej - Bardzo dziękuję panie Przewodniczący. Szanowna Rado. 

Przy następnym punkcie też będę zabierał głos, więc żeby ktoś nie odczytał tego jako hipokryzję. Otóż 

ja osobiście jestem przeciwny takim podwyżkom. W mojej ocenie, jest to po prostu zwykłe 

przekupstwo. Doszło do takiej sytuacji, że teraz czy się stoi, czy się leży 440 czy nie wiem tam 500 

złotych się należy. Powinniśmy tutaj wziąć pod uwagę sytuację, że są tacy sołtysi, którzy się starają 

mniej lub bardziej, są tacy którzy kompletnie nic nie robią. No i to jest troszeczkę nieuczciwe. Więc ja 

uważam, jak zresztą wszyscy ci, którzy mnie znają, wiedzą, że nigdy nie przedkładam pieniędzy ponad 

wszystko. Oczywiście pieniądze są ważne, ale nie są najważniejsze. Ważniejsze są inne rzeczy. Ja 

myślę, że w sołectwach najważniejsza jest integracja. Z tym ostatnio jest bardzo trudno. Wiadomo, 

mieszkańcy się zniechęcają, coś im się obiecuje, później mijają lata. Tak jak w naszym przypadku w 

2015 roku, mamy zaraz 2022, świetlicy nie ma nadal, nie wiadomo, czy będzie. Tutaj mówiliśmy w 

budżecie zabezpieczone jest 50.000,00 złotych. Nie wiem, czy to jest w ogóle realne, żeby ta 

inwestycja w tym roku, że tak powiem została dopięta. Ja tam ogólnie w cuda nie wierzę. Jestem 

przeciwny temu, żeby te diety zostały podnoszone. Przecież wszyscy jesteśmy społecznikami. My nie 

idziemy tutaj do Urzędu po pieniądze. Teraz doszło do takiej sytuacji, że czy ja przychodzę na sens czy 

nie przychodzę na sesję, to ja te pieniądze za sesję dostaje. I tutaj proszę zwrócić uwagę na taką 

dosyć istotną prawidłowość, że są tutaj sołtysi, którzy są zawsze i ci sołtysi tutaj, którzy tutaj są 

zawsze to oni przychodzą tutaj nie po te pieniądze za diety, tylko przychodzą, bo się interesują. Oni 

coś robią, działają w jakiś sposób, a pozostali to nie przychodzą. To wobec nas jest to nieuczciwe, po 

prostu i tyle wobec tych, którzy się starają. 

Przewodniczący Rady - Ale  panie sołtysie w tej chwili każda sesja leci na bieżąco. Jeżeli sołtys chce,  

to na pewno korzysta w domu z Internetu. Działalność sołtysów zwiększyła się bo ja widzę u nas w 

mojej wsi. Reprezentuję Lubiel, sołtys działa dość prężni i sądzę, że nie o to chodzi, że on będzie na 

tej sesji tu czy będzie oglądał. Wydaje mi się , że nie przechodząc tu na sesję to nie znaczy, że sołtys 

nic nie robi.  

Sołtys wsi Chocieborowice Mazur Andrzej - Chodzi o to, że jeżeli ja jestem na sesji mogę zabrać głos, 

mogę podyskutować. Jeżeli ja to oglądam to ja tylko mogę to obejrzeć i to wszystko co ja mogę 

zrobić. Więc wydaje mi się, że to jest kwestia zupełnie inna, tak albo się interesuje, albo się nie 

interesuje i tyle.  

Radny E. Aleksandrowicz - Panie Przewodniczący, panie sołtysie. Z jednej strony może i trochę racji 

pan ma, ale czy ten ekwiwalent jest za to, że sołtysi przychodzą na sesję? Raczej nie. Moim zdaniem 

ten aktualny i tak jest jeszcze za mały. Ja bym chętnie po 50,00 złotych jeszcze dołożył dla sołtysów. 

Sołtys ma najbardziej niewdzięczną brzydko powiem fuchę jaką można sobie wyobrazić w sołectwie. 

Sołtys praktycznie nie może nic, ale zbiera za wszystko. Za to co ustalimy my, za to co zarządzi pan 

Burmistrz, wszystko zostaje na sołtysie. To sołtys chodząc, zbierając podatki czerwieni się, to sołtys na 

niektóre pytania faktycznie może nie znać odpowiedzi, które w ogóle jego nawet nie dotyczą osoby, 



ale on przyjmuje to na własny garb znowu brzydko powiedziałem. I moi drodzy państwo. Są 

miejscowości mniejsze, są miejscowości większe jest to zróżnicowane. To sołtys, rozliczając się z 

zebranego podatku, poświęca swój czas, angażuje swój samochód, ponosi jakieś koszty. Dlatego to, 

co jest nawet zaproponowane tutaj w tej uchwale nie jest żadną przesadą i nie jest  na wyrost. Panie 

Przewodniczący przyjmijmy tą uchwałę. Myślę, że większość sołtysów przyjmie ją naprawdę dobrze. 

W następnym roku może uda się podnieść znowu o parę groszy. Jest to naprawdę coś fajnego, która 

w jakiś sposób chociaż zrekompensuje ten poświęcony czas i zdrowie tych sołtysów, zdrowie 

nerwowe, że tak powiem. Będą mieli za to jakieś zadośćuczynienia. 

Przewodniczący Rady -  Dziękuję panu, również potwierdzam to, co pan tutaj Radny właśnie 

nadmienił. Jednak będzie to jakaś nagroda, satysfakcja dla tych sołtysów, którzy zbierają 

niepochlebne słowa za te nasze tutaj podjęte decyzje czy też społeczeństwo, które jednak jest część 

za, część przeciw. Jednak ci sołtysi to wzbierają na własną klatkę. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący poddał pod głosownie projekt uchwały. 

 

Protokół głosowania -  zał.  16 

Głosowało 13 radnych. 

Rada Miejska Wąsosza podjęła uchwałę nr XXXVIII/273/21 zmieniającej uchwałę nr XXII/145/20 z 

dnia 22 czerwca 2020 w sprawie ustalenia wysokości diet sołtysów..-  13 głosami” za” 

(Aleksandrowicz E., Biernacki W., Chorostkowski J., Czaja R., Dąbek E., Królikowski K., Maślejak J., 

Ptak D., Skibniewski T, Smektała A., Stolicki W., Szyjka R., Zapór Z.), ”przeciw” - 0 i „wstrzymujących 

się” -0. 

Uchwała nr XXXVIII/273/21 – zał. 17 

12. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XIV/110/19 Rady Miejskiej Wąsosza z dnia 29 

listopada 2019r. w sprawie diet radnych Rady Miejskiej Wąsosza. 

Przewodniczący Rady -  W dniu 27 października 2021 pierwszego roku wydane zostało 

Rozporządzenie Rady Ministrów w sprawie maksymalnych diet przysługujących radnym w ciągu 

miesiąca, które określa, że radnemu w gminie poniżej 15.000,00 tysięcy mieszkańców wysokość diety 

nie może przekraczać 50% maksymalnej wysokości diety bazowej określonej w ustawie budżetowej 

dla osób zajmujących kierownicze stanowiska państwowe. Maksymalna wysokość miesięcznej diety 

przysługującej radnym gminy Wąsosz to kwota 2.147,30. Ja proponuję by diety ustalić następująco: 

Przewodniczący Rady w wysokości 2.000,00 zł, Wiceprzewodniczącym Rady w wysokości  1.300,00zł , 

przewodniczącym Komisji w wysokości 1.300,00 zł , radnym w wysokości 1.000,00 zł. 

DYSKUSJA: 

Radny J. Chorostkowski - Mam tylko takie jedno pytanie, za co ta podwyżka?  

Przewodniczący Rady -  Jest to podwyżka za inflację to jest raz, po drugie że wy pobieracie też za to, 

że jesteście czynnymi działaczami, którzy na każdej sesji, na każdej Komisji muszą przebywać. No taki 

jest obowiązek radnego i też działacie w terenie. Używacie własnych pojazdów i sądzę, że wy 

działacie również ze sołtysami. 

 Radny J. Chorostkowski  - Znaczy, chciałbym tutaj państwu, uzmysłowić miesiąc listopad, mój czas 

pracy w gminie przyrzekam, że staram się czynnie brać udział we wszystkich posiedzeniach, wyniósł 3  

godziny. 1 godzina była Komisja, 2 godziny sesja. Przy 600,00zł mojej diety to jest 200,00 zł za 



godzinę. Sporo, zważywszy, że to jest kwota bez podatku, bo to jest dieta, to jest forma 

rekompensaty za poniesione moje straty dochodu mojej pracy. No 200,00 zł to ja takich strat no 

naprawdę za godzinę to mistrzostwo świata. W tym miesiącu Komisja trwała półtora godziny, teraz 

sesja dwie może dwie i pół godziny. To jest, wierzcie mi państwo, jedna z poważniejszych sesji. Są 

dwie poważne sesję budżetowa i absolutoryjna. Więc uważam, że tak jak powiedziałem przy pensji 

pana Burmistrza, iść na maksa w gminie siedmio-tysięcznej to jest najzwyczajniej w świecie 

zbójostwo. Gdyby tutaj podwyżka zaistniała o inflację, nie wiem sto, sto pięćdziesiąt, dwieście zł, 

słowem bym się nie odezwał, tak jest inflacja, wzrost, koszt paliwa i tak dalej. Jest to logiczne. Ale 

proszę państwa jest to skok no potężny. Z 600,00 złotych do tysiąca zwykły radny tak jak ja. Drugie 

moje pytanie brzmi następująco. Za co Wiceprzewodniczący pobiera tak wysoką dietę, jakie on ma 

obowiązki? Nie widzę tych obowiązków. Mało tego, przez cały rok nie została zrealizowana uchwała o 

planie pracy Komisji. Jak przewodniczący będą w styczniu to opowiadać, że co COVID był? Były 

wyjazdy zagraniczne, były imprezy, było wszystko. Nie było COVID-a. Także w tym roku nie napiszemy 

w planie pracy COVID. A plan pracy nie został zrealizowany, za co odpowiada notabene 

Przewodniczący Rady. A tak zupełnie szczerze, żeby już się nie irytować, nie puentować, bo znowu 

ktoś mi powie, że jestem wiecznie czepliwym gościem. Panie Przewodniczący czy jak wchodzą do 

pana goście do mieszkania to pan wita ich siedząco? 

Przewodniczący Rady -  Ale o co panu chodzi w tej chwili? 

Radny J. Chorostkowski  -  Że pan nawet nie potrafi porządnie gości przywitać na tej sali. Jak 

wchodzą goście a pan ich wita na początku sesji to powinien pan się dźwignąć, ale pan chce podwyżki 

na 2.000,00 zł. Dziękuję. 

 Przewodniczący Rady -  Jak mam tylko przywitać gości na stojąco za 2.000,00 zł to jestem 

usatysfakcjonowany.  

Radny R. Szyjka - Może się odnieść do słów pana Jacka. Tutaj jeśli chodzi o Komisjie, jestem 

Przewodniczącym Komisji rolnictwa i pamiętam, jak dziś, pamiętam Panie Jacku, jak pan wręcz płakał 

tutaj na Komisji, że robimy komisje, ludzie są narażeni i żona, przepraszam, że żonę tam wtrącam w 

pana sprawy, ale żona wręcz płacze, że nie może się pogodzić z umieralnością i teraz panie Jacku czy 

pan jest za tymi komisjami i narażeniem ludzi czy pan jest przeciw? Bo ja już po prostu tego nie mogę 

zrozumieć. 

Radny J. Chorostkowski  -  Panie kolego radny, po pierwsze pan kłamie. Pan kłamie. Jedyna rzecz, 

kiedy powiedziałem, że moi domownicy płaczą to wtenczas, kiedy zadałem na Komisji pytanie, 

dlaczego Szanowni Państwo radni procedujecie tą sprawę nieszczęsnego utraty mojego mandatu. Co 

ja wam zrobiłem, że chcecie za wszelką cenę pozbawić mnie mandatu? To jest po pierwsze. Po 

drugie, owszem zadałem pytanie, dlaczego ma odbyć się Komisja, kiedy podejrzenie 

Przewodniczącego było COVID czy tam miał plusa i był bezpośredni kontakt z panem 

Przewodniczącym. Tak wtenczas nawet do pana sekretarza zadzwoniłem i takową wątpliwość 

poddałem pod rozważenie logiki. Zaznaczam z góry na temat płaczu tylko i wyłącznie był jeden zwrot. 

Także proszę trzymać się poprawnych faktów i poprawnie ich używać.  

Radna R. Czaja - O ile dobrze pamiętam, dieta radnych jest jak gdyby wynagrodzeniem za utratę 

dochodów w wyniku wykonywanej pracy i na przykład ja tak mam, że ja idąc na sesję muszę na dzień 

wolny, który notabene pracodawca nie ma obowiązku mi płacić za ten dzień więc no po prostu sobie 

rekompensuje to tymi dietami. 

Sołtys wsi Chocieborowice Mazur Andrzej - Dziękuję panie Przewodniczący. Szanowna Rado, bardzo 

dziękuję panu radnemu Aleksandrowiczowi za uzupełnienie mojej wypowiedzi. Oczywiście niektórzy 



mogą ją rozumieć dwuznacznie. Mi chodziło o tych sołtysów, którzy zbierają te baty kolokwialnie 

rzecz ujmując, chodziło mi oczywiście o tych, którzy nie robią nic i oni przy okazji skorzystają dzięki 

pracy tych, którzy się angażują. Ale nie na ten temat teraz mówimy, mówimy teraz na temat diet 

radnych. Szanowni państwo ja może uzupełnię tutaj  wypowiedź radnego Chorostkowskiego. 

Wiadomo, że to nie jest żadną tajemnicą, że nie pałamy do siebie jakąś tam szczególną sympatią, ale 

z wieloma rzeczami jeżeli się z panem nie zgadzam, to też z wieloma rzeczami się zgadzam. Więc ja 

bym tutaj zapytał szanowni radni, jakie wy macie zasługi? Co wy takiego osiągnęliście w czasie tej 

kadencji? Jesteście radnym już 3 rok. Ja niektórych z was głosu jeszcze nie słyszałem na tej sali. Czy 

ktoś z was składał projekt jakieś uchwały? Przepraszam, pan oczywiście panie Chorostkowski, ja tutaj 

na końcu chciałem poprosić pana, żeby pan się nie wypowiadał, bo pan naprawdę tutaj jest takim 

aktywnym radnym. Czy w tą czy w tą stronę to jest zupełnie nieistotne, ale jest pan aktywny i tutaj 

moim zdaniem pan swój mandat wypełnia dobrze. Wbrew pozorom tak to oceniam. Ale wracając do 

tematu. Mieliśmy ostatnio przykład z brzegu. Wy ustaliliście państwo, że zostawiacie tych właścicieli 

nieruchomości niezamieszkałych samych sobie tak naprawdę, bo zamiast pochylić się nad 

problemem, zastanowić się w jaki sposób rozwiązać problem, rozwiązaliście go w ten sposób, że po 

prostu dobra wypad, idźcie sobie szukajcie jakiegoś tam innego odbiorcy i wy macie teraz problem. 

Róbcie sobie z tymi śmieciami co chcecie.  Czy nie można by było, skoro jesteś tutaj, zostaliście 

wybrańcami narodu, wybraliśmy was tutaj, żebyście nas godnie reprezentowali. Czy nie można by 

było zastanowić się w jakiś racjonalny sposób, jak to rozwiązać, czy może wziąć przykład z innych 

gmin? Proszę sobie wyobrazić, że są takie gminy, które na butelkach plastikowych i na makulaturze 

zarabiają pieniądze. I to jest korzyść obopólna, mieszkańcy nie płacą za odpady i gmina nie płaci za 

wykonywanie tych odpadów, tylko zarabia się pieniądze. Mieszkańcy płacą mniej, a gmina ma jeszcze 

dodatkowy dochód. Ja wiem panie sekretarzu, że to nie, że to jest złe, ale to działa. To funkcjonuje w 

kilku gminach  na terenie naszego kraju, to działa, to funkcjonuje. Butelki plastikowe są dzielone na 3 

frakcje, jest biała, niebieska i zielona. Makulatura jest zbierana, to jest przekazywane do punktów, 

które są zorganizowane przez gminy i to po prostu funkcjonuje i to przynosi korzyści obopólne. 

Nawet jeżeli bilans wyjdzie na zero i tak jesteśmy na plus. Tak to niestety wygląda. Chciałbym uzyskać 

odpowiedź na to pytanie od któregoś z Państwa radnych. Oczywiście wyłączając szanownego pana 

Chrostowskiego, bo pan na pewno jakieś tam zasługi ma. Za co wy państwo odpowiadacie tak, bo 

jeżeli mówiliśmy tutaj o podwyżkach dla Burmistrza, stałem na stanowisku, że jak najbardziej. To jest 

osoba, która odpowiada za majątek gminy. Nie wiem, to jest trzysta pięćdziesiąt milionów. W 

budżecie mamy tam około czterdzieści, ale cały majątek gminy pan Burmistrz jest za to 

odpowiedzialny osobiście. On za to odpowiada, więc ja tutaj jak najbardziej stoję na stanowisku taka 

osoba powinna być wynagrodzona w taki sposób, żeby nie była kuszona jakimiś tam propozycjami 

mniej lub bardziej nielegalnym. Za co wy jesteście odpowiedzialni? Wy nie jesteście odpowiedzialni 

za nic. Wy po prostu podejmujecie decyzję i pan Burmistrz czy sołtys ma to wykonać i koniec, nie ma 

dyskusji. Was nie można odwołać. Nas sołtysów można w każdej chwili, zbierze się 5 osób i 

wybieramy następnego. Za co odpowiadacie jakie macie zasługi? I teraz jeszcze na koniec jedno 

pytanie, czy wy wiecie, że statuty sołectw są niezgodne z ustawą? Czy ktoś zwrócił na to uwagę? No 

nie widzę, nikt nie zwrócił uwagi. Są niezgodne z ustawą o samorządach terytorialnych. Nawet nie 

wiecie, o czym mówię. Ja myślę, że pan z sekretarz przedstawi problem na czym polega ta 

niezgodność? Myślę, że to powinno być już dawno rozwiązane i to wy szanowni państwo tutaj macie 

moc sprawczą do tego, żeby zadziałać, a wy po prostu nie działacie. Wy dostajecie gotowe projekty 

uchwał i po prostu na tym dyskutujecie tak albo nie, zagłosuję albo nie zagłosuję, wstrzymam się od 

głosu, zawsze mogę się wstrzymać, nie ma problemu, tylko w tym momencie to jak to rozumieć? Nie 

ma mnie czy nie interesuje się tym, czy faktycznie nie mam zdania? No tak to wygląda. Ja uważam, że 

my wszyscy tutaj zarówno sołtysi jak i radni jesteśmy społecznikami i te pieniądze naprawdę nie są 

ważne. Te pieniądze naprawdę nie są takie duże i nie warto naprawdę tych pieniędzy przyjmować. 



My mamy tutaj taką naprawdę małą społeczność. Nie jesteśmy gminą bogatą, mamy naprawdę 

mnóstwo wydatków, mamy naprawdę mnóstwo wydatków. A na przestrzeni ostatnich lat, ja już nie 

będę wybiegał tam nie wiadomo gdzie, ale mówię o tej kadencji. Naprawdę wiele rzeczy zostało 

zaprzepaszczonych, zostało po prostu zniweczonych, zmarnowanych. Wiele pieniędzy zostało 

rozdane po prostu w mojej ocenie i tak to wygląda z mojej strony. Te pieniądze się wam po prostu nie 

należą. One się wam po prostu nie należą. Jeżeli macie odrobinę honoru, jeżeli macie odrobinę 

honoru, to po prostu ich nie przyjmiecie. 

Radna R. Czaja - Chciałam powiedzieć, że no nie wiem jak inni radni, ale ja na przykład czuję się tak 

samo jak nie jeden sołtys. Jestem zaczepiana w sklepie, w miejscach publicznych, ludzie dzwonią do 

mnie z rzeczami takimi jak proszę tutaj zgłosić, żeby pograbili liście tutaj, żeby posypali, bo jest trochę 

oblodzone. Także też jesteśmy zaczepiani i wiecznie mają ludzie do nas pretensje o coś, że coś nie jest 

zrobione albo coś powinno być zrobione, a jest nie w czasie zrobione także no ja się czuję tak samo 

jak nie jeden sołtys. Dziękuję.  

 

Przewodniczący poddał pod głosownie projekt uchwały. 

 

Protokół głosowania -  zał.  18 

 

Głosowało 13 radnych. 

Rada Miejska Wąsosza odrzuciła uchwałę zmieniającej uchwałę Nr XIV/110/19 Rady Miejskiej 

Wąsosza z dnia 29 listopada 2019r. w sprawie diet radnych Rady Miejskiej Wąsosza  7 głosami 

”przeciw” (Aleksandrowicz E., Biernacki W., Chorostkowski J., Dąbek E., Królikowski K., Skibniewski T, 

Szyjka R., ), ”za” – 6 (Czaja R., Maślejak J., Ptak D., Smektała A., Stolicki W., Zapór Z.), ” i 

„wstrzymujących się” -0. 

Ad 13. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXXVII/259/21 Rady Miejskiej Wąsosza z dnia 26 

listopada 2021r. w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania w Wąsoszu. 

Przewodniczący poprosił o omówienie projektu uchwały pana sekretarza.  

Sekretarz - Proszę bardzo. Panie Przewodniczący, Szanowna Rado, Szanowni Państwo. Na 

poprzedniej sesji została przyjęta uchwała, która ustalała strefę płatnego parkowania w Wąsoszu. 

Część z jej zapisów została zakwestionowana, czy poddana pod wątpliwość przez Wydział Prawny i 

Nadzoru Wojewody. I tam był taki zapis, że dowód stwierdzający uiszczenie opłaty za postój powinien 

być umieszczony za przednią szybą pojazdu w widocznym miejscu, w sposób nie budzący wątpliwości 

i umożliwiający bezpośredni odczyt z zewnątrz pojazdu. I tam było jeszcze taki drugi zapis, który 

mówił o tym, że jeżeli jest umieszczony w takim miejscu, że ciężko odczytać albo że gdzieś tam się 

obrócił, ja trochę opowiadam o czym ten przepis był, to wtedy uznaje się, że opłata nie została 

uiszczona i trzeba uiścić stu procentową stawkę i Wojewoda zakwestionował ten przepis jako 

niezgodny z normami społecznymi, zasadami równego traktowania stąd uchyla się, czy proponujemy 

usunąć ten zapis i zostawić tylko to mówiące o tym, że powinien być umieszczony za przednią szybą 

pojazdu, w sposób nie budzący wątpliwości i umożliwiający bezpośredni odczyt z zewnątrz pojazdu.  

DYSKUSJI NIE BYŁO. 

Przewodniczący poddał pod głosownie projekt uchwały. 



 

Protokół głosowania -  zał.  19 

Głosowało 13 radnych. 

Rada Miejska Wąsosza podjęła uchwałę nr XXXVIII/274/21  zmieniająceją uchwałę Nr 

XXXVII/259/21 Rady Miejskiej Wąsosza z dnia 26 listopada 2021r. w sprawie ustalenia strefy 

płatnego parkowania w Wąsoszu.13 głosami” za” (Aleksandrowicz E., Biernacki W., Chorostkowski 

J., Czaja R., Dąbek E., Królikowski K., Maślejak J., Ptak D., Skibniewski T, Smektała A., Stolicki W., 

Szyjka R., Zapór Z.), ”przeciw” - 0 i „wstrzymujących się” -0. 

Uchwała nr XXXVIII/274/21 – zał. 20  

Ad 14. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wąsosz na lata 2021-

2032. 

Ad 15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Wąsosz na 2021r. 

O omówienie tych projektów Przewodniczący poprosił Jadwigę Rodzewicz skarbnika gminy. 

Skarbnik - Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Goście. Proponujemy wprowadzenie 

do budżetu 2.655.000,00 zł. Wynika to z tego względu, że otrzymaliśmy informację od Ministra 

Finansów o zwiększenie subwencji ogólnej, z tym, że jest to subwencja taka znaczona. Generalnie 

subwencja mają to do siebie, że gmina sama może rozdysponować te środki, które utrzymuje. 

Natomiast to jest taka sytuacja, że jest wskazane na co to środki z tej subwencji mogą być 

przeznaczone i one są przeznaczone 2.355.000,00 zł na kanalizację i 300.000,00 zł na wodociągi. Tak 

też po stronie inwestycyjnej te środki wprowadzamy. Ponadto została zwiększona subwencja 

oświatowa o 14.566,00 zł, również zwiększona została dotacja celowa z przeznaczeniem dla 

dofinansowania Ośrodków Pomocy Społecznej 36.700,00 zł. Zmniejszone natomiast zostały dotacje 

na opłacenie składek na ubezpieczenie zdrowotne osób korzystających z Ośrodka Pomocy Społecznej 

630,00 zł,  50.800,00 zmniejszono na wypłaty zasiłków okresowych i 3.464,00 na wydatki związane z 

zasiłkami stałymi. Wprowadzamy również nowe zadanie inwestycyjne dla Zespołu Szkół, zakup 

kuchni z piekarnikiem w kwocie70.800,00. Zwiększamy również dotacje do przydomowych 

oczyszczalni ścieków. Na ostatniej sesji zwiększaliśmy o 8.000,00 , na tej sesji również o 8.000,00 

ponieważ dwa wnioski wpłynęły i chcemy te wnioski jeszcze w tym roku wypłacić w związku z czym 

proponujemy tutaj te zmiany. Ponadto proszę państwa, korygujemy plany dochodów zarówno i plus, 

jak i minus. Zgodnie z załącznikiem nr 1 i plany wydatków w zakresie wydatków bieżących w związku 

z wnioskami, które zostały złożone przez kierowników poszczególnych referatów oraz jednostek 

organizacyjnych gminy. Dziękuję, to wszystko. 

Przewodniczący poddał pod głosownie projekt uchwały. 

 

Protokół głosowania -  zał.  21 

Głosowało 13 radnych. 

Rada Miejska Wąsosza podjęła uchwałę nr XXXVIII/275/21  w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Wąsosz na lata 2021-2032. - 13 głosami” za” (Aleksandrowicz E., Biernacki W., 

Chorostkowski J., Czaja R., Dąbek E., Królikowski K., Maślejak J., Ptak D., Skibniewski T, Smektała A., 

Stolicki W., Szyjka R., Zapór Z.), ”przeciw” - 0 i „wstrzymujących się” -0. 



Uchwała nr XXXVIII/275/21 – zał. 22  

 

Przewodniczący poddał pod głosownie projekt uchwały. 

 

Protokół głosowania -  zał.  23 

 

Głosowało 13 radnych. 

Rada Miejska Wąsosza podjęła uchwałę nr XXXVIII/276/21 w sprawie zmiany budżetu gminy 

Wąsosz na 2021r. - 13 głosami” za” (Aleksandrowicz E., Biernacki W., Chorostkowski J., Czaja R., 

Dąbek E., Królikowski K., Maślejak J., Ptak D., Skibniewski T, Smektała A., Stolicki W., Szyjka R., Zapór 

Z.), ”przeciw” - 0 i „wstrzymujących się” -0. 

Uchwała nr XXXVIII/276/21 – zał. 24 

Ad 16. Informacje Przewodniczącego Rady. 

Pan Przewodniczący poprosił Komisje Stałe Rady o przygotowanie planów pracy Komisji na 2022r. 

Ad  17. Wolne głosy i wnioski. 

Sołtys wsi Chocieborowice Mazur Andrzej podziękował panu Burmistrzowi za zapewnienie 

bezpłatnego transportu dla Koła Gospodyń Wiejskich z Chocieborowic, które brało udział w jarmarku 

Bożonarodzeniowym w Legnicy. 

Na zakończenie sesji Pan Burmistrz Wąsosza wraz z Przewodniczącym Rady złożyli życzenia z okazji 

Świąt Bożego Narodzenia . 

Ad 18. Zamknięcie sesji. 

Pan Przewodniczący zakończył XXXVIII sesję Rady Miejskiej Wąsosza. 
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Paulina Hrycaj 


